
SLOVO OBČANŮM INFORMACE Z ÚŘADU
Vážení spoluobčané,

dostává se k Vám nové číslo zpra-
vodaje, ve kterém se snažíme opět 
informovovat o tom, co se v životě 
naší obce událo, co můžeme v nej-
bližší budoucnosti očekávat. Máme 
před sebou poslední dva měsíce le-
tošního roku. Končí podzimní práce 
na zahradách a v okolí domů. Stejně 
tak se na zimu připravuje i obec. Na-
chystaná je již technika i vybavení na 
zimu. Plán zimní údržby můžete najít 
na internetových stránkách obce. 

Rád bych vzpomněl velmi pří-
jemné setkání se starší generací na 
setkání s dříve narozenými spoluob-
čany ve Zlatém Chlumu. Byla to mož-
nost si s mnohými z Vás popovídat 
a posedět. Věřím, že se takto bude-
me ve zdraví potkávat i další roky.

Další informace z obce si můžete 
přečíst v pravidelné části informací 
z úřadu.

Na celý měsíc bych Vám chtěl po-
přát co nejklidnější období, nenech-
te se strhnout již začínajícím předvá-
nočním shonem.

Petr Mudra

Na OÚ Česká Ves je k dispozici dotazník, který vypracovala studentka 
5. ročníku Univerzity Palackého v Olomouci v rámci své diplomové práce. 
Týká se návrhu na vyhlášení NP Jeseníky je konstruovaný pro občany a je 
anonymní. Vyplněním můžete vyjádřit svůj postoj a názor k této problema-
tice. 

V pátek 5.10.2012 bylo svezeno 160 ks žlutých pytlů s plasty o celkové 
hmotnosti 540 kg. Čistota plastů byla dobrá.  

Dokončeny budou již práce na rekonstrukci veřejného osvětlení. Tyto 
kroky by měly přinést úsporu v řádu cca 80 až 100 tis. Kč ročně. Celá inves-
tice by měla být tímto zaplacena do 5 let.

Hřiště ve školce na Jesenické ulici bude doplněno o nové herní prvky tak, 
aby děti měly možnost již od prvních pěkných dní příštího roku tyto atrakce 
využít.

V první polovině července bylo provedeno kácení stromů v zahradě ma-
teřské školky na ulici Holanova a na žádost občanů bydlících v panelových 
domech na ulici Holanova byly vykáceny i  břízy rostoucí mezi těmito pane-
lovými domy. Zároveň bylo provedeno vyfrézování zbylých pařezů. V prů-
běhu listopadu 2012 budou v místech vykácených stromů vysázeny stromy 
nové. V zahradě školky podél plotu bude firmou Ing. Roman Putko, odborné 
zahradnické práce Jeseník vysázeno 16 ks stromu javor mleč s kulovitou ko-
runou (Acer platanoides Globosum) v celkové hodnotě 55 tis. Kč a mezi pa-
nelovými domy bude vysázeno Technickými službami Jeseník celkem 19 ks 
stromu habr obecný s široce vejčitou korunou (Carpinus betulus Fastigiata) 
v celkové ceně 58 tis. Kč.

Technickými službami Jeseník byly v 1. polovině října 2012 podél silnice 
I/44 na sloupech NN a Telecomu rozmístěny dopravně informační cedule na-
vádějící návštěvníky na místní komunikace obce, veřejné budovy, sportovní 
areál, krytý bazén, nádraží ČD, a jiné objekty nacházející se v obci.

Nedaří se zajistit opravy povrchů místních komunikací (Haškova, K Ná-
draží, U Zahradnictví - garáže u jatek, Spojnice mezi ul. Skalní a Polní). 
Opravy těchto komunikací jsou objednány u firem Strabag Šumperk a Silnice 
Krnov. Obě firmy jsou kapacitně vytíženy. Dle příslibů by měly opravy pro-
vést až koncem října, spíše však v průběhu listopadu 2012.

č. 10 – říjen 2012

ročník XVIII

ANKETA Výsledky ankety z ČVZ č. 8/2012
Budete využívat budoucí AQAPARK v Jeseníku? 
1) Ano – často        3 hlasy

2) Ano – ale jen občas  13 hlasů 

3) Nebudu vůbec   18 hlasů 

Má obec po půlročním zkušebním 
období ponechat i svoz plastu 
v pytlích na rok 2013? 

1) ANO

2) NE
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Usnesení Zastupitelstva obce Česká  
Ves č. 4/2012 konaného dne 20.9.2012

Volby do zastupitelstev krajů a Senátu 
Parlamentu ČR - 12. a 13. října 2012

I. ZO bere na vědomí: 
1.  Hospodaření obce Česká Ves k 31.7.2012.
2.  Zprávu o přípravě zimních opatření pro období  
 r. 2012/2013.
3.  Zprávy o činnosti příspěvkových organizací: MŠ Je- 
 senická 98, MŠ Holanova 53, Krytý bazén Jánského 534,  
 Česká Ves.  
4.  Rezignaci p. Milana Krystýna  na funkci předsedy kon- 
 trolního výboru ke dni 31.8.2012. 
5.  Připomínku manželů Herzogových k úpravě zeleně na  
 ulici Holanova Česká Ves. 
16.  Informaci o povrchové úpravě MK na ul. Tichá Česká  
 Ves. 

II. ZO schvaluje: 
1.  Zprávu o plnění plánu oprav bytového fondu v r. 2012.
2.  Zprávu o plnění investičních staveb schvál. pro r. 2012. 
3.  Zprávu o veřejně prospěšných pracích a veřejné službě  
 u obce Česká Ves k 31.8.2012. 
4.  Zprávu o pečovatelské službě v obci Česká Ves za ob- 
 dobí 1. až 7. měsíc r. 2012. 
5.  Operační plán zimní údržby na období r. 2012/2013.
6.  Převedení majetku obce Česká Ves na SK Řetězárna,  
 Sportovní 284, Česká Ves v celkové hodnotě 67.004,- Kč  
 dle soupisu majetku. 
7.  Převod nemovitostí části p.č. 1981/1 (14 m2) a části 
 p.č. 1982/1 (7 m2) v k.ú. Česká Ves dle GP č. 1430-
 593/2010 Správě železniční dopravní cesty, státní orga- 
 nizaci, Dlážděná 1003/7, 110 00 Praha 1, Nové Město  
 za cenu 1840,- Kč dle znaleckého posudku č. 4188- 
 175/12. (Vyvěšeno: 26.07.2012 – 21.09.2012)
8.  Souhlasné prohlášení mezi obcí Česká Ves a Lesy České  
 republiky, s.p., Přemyslova 1106, 501 68 Hradec Krá- 
 lové o nabytí vlastnického práva k lesnímu pozemku  
 p.č. 2061/4 o výměře 3776 m2 v k.ú. Česká Ves dle 
 § 2a zák. č. 114/2000 Sb. v platném znění. 
9.  Převod nemovitosti p.č. 1845/1 v k.ú. Česká Ves za  
 10,- Kč/m2 – část p.č. 1845/1 manželům Radomíru 
 a Kateřině Kozákovým, Jesenická 449, Česká Ves a zbý- 
 vající část p.č. 1845/1 manželům Janu a Marii Holčíko- 
 vým, Jesenická 294, Česká Ves. GP hradí nabyvatel.  
 (Vyvěšeno: 04.07.2012 – 21.09.2012)
10.  Převod nemovitosti p.č. 815 v k.ú. Česká Ves za  
 10,- Kč/m2 manž. Juraji a Erice Burkušovým, Za Řekou 
 176, Česká Ves. (Vyvěšeno: 02.08.2012 – 21.09.2012)
11.  Záměr převodu nemovitosti p.č. 137 v k.ú. Česká Ves.  
 (vyvěsit)
12.  Odměnu novému předsedovi kontrolního výboru Ing.  
 Liboru Rábovi ode dne 20.9.2012 ve výši dle Usnesení  
 ZO č.4/2011 ze dne 14.10.2011 odst. I bod 3. 
13.  V souladu s §84 odst. 2, písm. n) zákona o obcích, ve  
 znění pozdějších předpisů, výši měsíční odměny ne- 
 uvolněnému členu zastupitelstva obce Česká Ves, Ing.  
 Ladislavu Kalinovi ve výši 0,- Kč měsíčně s účinností od  
 1.10.2012. Výše odměn ostatních členů zastupitelstva  
 obce Česká Ves tímto není dotčena (viz. Usnesení ZO  
 č. 4/2011 odst. I bod 3 ze dne 14.10.2011).

III. ZO neschvaluje: 
1.  Záměr převodu nemovitosti p.č. 138 v k.ú. Česká Ves. 

IV. ZO volí: 
1.  Předsedu kontrolního výboru Ing. Libora Rába. 

Volby do zastupitelstev krajů

Účast voličů v obci Česká Ves:

Okrsková vol. komise  voličů účast účast v %
č. 1 – Základní škola 910 352 38,68
č. 2 – Řetězárna 1120 371 33,13

Výsledky voleb do zastupitelstva kraje v obci Česká Ves:

č. 1 – ZŠ 1. ČSSD  30,06 % 
 2. KSČM  25,49 % 
 3. TOP 09 a Star. pro Olom. kraj  11,76 %
 4. ODS    9,47 %

č. 2 – ŘČV 1. KSČM  27,84 % 
 2. ČSSD  24,25 % 
 3. Koalice pro Olom. kraj se starosty 14,67 % 
 4. TOP 09 a Star. pro Olom. kraj    5,98 % 

Volby do Senátu Parlamentu ČR

Účast voličů v obci Česká Ves:

Okrsková vol. komise  voličů účast účast v %
č. 1 – Základní škola 911 348 38,20
č. 2 – Řetězárna 1120 365 32,59

Výsledky voleb do Senátu Parl. ČR po I. kole v obci ČV:

č. 1 – ZŠ 1. Procházka Petr Mgr.  39,05 % 
 2. Mencner František  26,26 % 
 3. Vlček Miloslav Ing.  23,56 % 
 4. Brož Zdeněk Mgr. Bc.  4,37 % 

č. 2 – ŘČV 1. Mencner František  35,73 % 
 2. Procházka Petr Mgr.  24,26 % 
 3. Vlček Miloslav Ing.  18,03 % 
 4. Brož Zdeněk Mgr. Bc.  13,44 % 

Výsledky I. kola voleb v celém vol. obvodu č. 65, Šumperk:

V I. kole voleb žádný z kandidátů nezískal počet hlasů po-
třebný ke zvolení. 

Do II. kola postupují tito dva kandidáti s nejvyššími počty 
hlasů:  Miloslav Vlček
 Zdeněk Brož

Volby do Senátu Parlamentu ČR – II. kolo

Účast voličů v obci Česká Ves:

Okrsková vol. komise  voličů účast účast v %
č. 1 – Základní škola 911 149 16,36
č. 2 – Řetězárna 1121 161 14,36

Výsledky voleb do Senátu Parl. ČR po II. kole v obci ČV:

č. 1 – ZŠ 1. Vlček Miloslav Ing.  61,22 % 
 2. Brož Zdeněk Mgr. Bc.  38,77 % 

č. 2 – ŘČV 1. Brož Zdeněk Mgr. Bc.  51,57 % 
 2. Vlček Miloslav Ing.  48,42 % 

K. Čermáková
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Ze školní družiny

Dobrodružná výprava za 
pirátským pokladem

Začátek každého školního roku není jednoduchý. A to platí jak pro rodiče, tak pro děti, tak i  pro všechny pedagogy. 
My ve ŠD a ŠK se snažíme toto náročné období alespoň trochu dětem zpříjemnit každodenní hrou podle jejich výběru 

a chuti. Kromě toho pořádáme další různé společné akce  - výlety, soutěže, spaní…
Zábavné odpoledne se sladkou odměnou, které pro nás připravili žáci ŠK, bylo tedy tím pravým zpestřením. Nebylo to 

nic mimořádného - známé skákání v pytlích, hod na terč, přetahování lanem a luštění hlavolamu. Přesto nás to potěšilo 
i pobavilo a také sblížilo. 

Výlet do kina v lázních byl další a novou akcí pro ty, kdo jsme tam ještě nebyli. A také pro ty, kteří kino doposud vůbec 
nenavštívili, protože dnes je pohodlnější a levnější způsob zhlédnutí filmů na domácím kinu a DVD. Společně s dětmi jsme 
vybrali Dobu ledovou - třetí část. I když už to většina viděla, přece ale jenom promítání filmu na velkém plátně a ve velkém 
sále je úplně jiný zážitek. A chovat se potichu a ohleduplně se alespoň na tuto dobu stalo samozřejmostí.  

Děkujeme paní Romaně Kocubové, že nám tuto možnost rozptýlení nabídla a našich 70 dětí ji plně a rádo využilo. 
Volný čas má být co nejvíc příjemný a podle představ dětí, protože potom lépe a rychleji utíká než odejdou tam, kde 

jim je nejlépe – domů. A o to se ve ŠD a ŠK nejen pestrou nabídkou činností, ale také vybavením a krásným prostředím 
snažíme především.

Ludmila Šimonová

Tak se jmenovala akce pro děti 
z České Vsi, kterou uspořádala Rada 
rodičů při ZŠ.

Mnoho dětí na tuto výpravu dorazi-
lo v kostýmech pirátů. Kdo kostým ne-
měl, vyrobil si na startu klapku na oko 
a byly mu domalovány jizvy … 

Na všechny čekala asi hodinová 
procházka podzimní přírodou s plně-
ním úkolů.

Všichni piráti si cestou vyzkoušeli 
např.: odstřelovat dělovou koulí nepřá-
telské lodě, hledat poklad v truhlách, 
lovit ryby, chůzi po kládě s pomocí 
lana, házet kroužky na meče a střílet 
ze vzduchovky. S pomocí mapy dorazi-
ly všechny děti zpět do areálu ZŠ, kde 
na ně čekala pirátská loď s odměnou 
za dobré výkony. Kdo měl chuť, mohl 
si dát výbornou palačinku a k tomu to-
čenou kofolu. 

Za finanční podporu této akce dě-
kujeme OÚ Česká Ves.

Touto cestou bychom rádi vyzvali 
ke spolupráci další „ nadšence“ z řad 
rodičů, kteří by se rádi podíleli na pří-
pravách akcí nejen pro děti … 

Kolektiv RR
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Koncertní mistři a „Jen Bůh to ví“ Miloslava Oškery
Je málo autorů, kteří se mohou pochlubit tím, že by jejich 

skladbu interpretovali dva koncertní mistři předních českých di-
vadel, jak orchestru pražské Zlaté kapličky, tak Janáčkovy opery 
Národního divadla Brno.

Svůj názor na Oškerovu skladbu si nechám pro sebe, ale do-
volím si citovat slova jedné posluchačky, jež se mi svěřila, že jí 
při provedení písně Jen Bůh to ví v podání Báry Perné, Marty 
Reichelové, Bledara Zajmi, Jiřího Kleckera a Richarda Pohla  běhal 
mráz po zádech. Podle ní toto aranžmá  bylo mnohem působivější 
než premiéra v podání Pueri Gaudentes, jejichž  prosincového 
vystoupení se také zúčastnila. A to jen zasvěcení ví, že se zkou-
šelo teprve v den koncertu. Profesionální přístup  Bledara Zajmi 
a citlivé provedení unisona v podání  houslisty Jiřího Kleckera 
a sopranistky Báry Perné, jež podpořila sametovým témbrem 
skvělá Marta Reichelová, ocenili posluchači bouřlivým aplausem. 
Dlužno vyzdvihnout také výkon klavíristy, jenž pódium opustil až 
s posledním tónem přídavku v podání obou sopranistek.  

Přestože XIV. benefice pro Domov Sněženka byla dle reakcí 
publika úspěšná, mrzí mě, že tentokrát většinu posluchačů netvo-
řili právě českoveští. Věřím, že zejména pro starší občany je ná-
ročnější dopravit se do jesenických lázní, byť se jedná o relativně 
krátkou vzdálenost. A stačilo přitom tak málo, vypravit autobus, 
který by jim umožnil také poslech promenádního koncertu Oške-
rovy dechovky se sólistkou Vlastou Ťulpíkovou.

Tak snad příště to je 4. 10. 2013 v 19 hodin, kdy se za do-
provodu Smyčcového orchestru Jeseník představí přední český 
houslista Bohuslav Matoušek. Dále by to měla být Marta Reiche-
lová, Josef Škarka a Jiří Klecker. Vzhledem k nejisté ekonomické 
situaci a nepříliš jasné prognóze roku 2013 nechci stoprocentně  
slibovat, co by nebylo splnitelné. A kdo to ví? Přece jen Bůh, a to 
nemusí být zrovna ten, který zněl již potřetí v našem regionu, 
a jehož záznam by v lednu měl realizovat pražský chlapecký sbor 
Pueri Gaundetes. A kdo ví, zda si sbormistryně nepřizve ke spo-
lupráci také Jiřího Kleckera, jehož zpívající housličky ji na Maria 
Hilfe tak oslovily?

Závěrem mi dovolte poděkovat všem, kteří k realizaci koncertu přispěli, především Fenix Group a.s. a Řetězárně Česká 
Ves a.s., jejíž zástupce  předal vybrané vstupné do rukou ředitelky Domova Sněženka (oprava mylné informace uvedené 
v Jesenickém týdeníku). 

Na setkání s vámi se 4.10.2013 těší Melodia Art Management s výše citovanými umělci a se členy Oškerovy dechovky, 
kteří tradici koncertů ve prospěch klientů Domova Sněženka pomohli realizovat. 

Jarmila Pohlová

Zahájení s Oškerovou dechovkou

Zleva M. Reichelová, R. Pohl, J. Klecker, B. Perná, B. Zajmi

Uprostřed protagonistů profesorka Lejsková, manželka ze-
snulého skladatele a pedagoga Vlastimila Lejska 
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I. ročník Svatováclavské vyjížďky Výtvarníci „na cestách“
I. ročník Svatováclavské vyjížďky se konal 28. září 2012 

pro členy a přátele našeho Veterán klubu. Cílem společné 
jízdy motocyklových veteránů i majitelů novějších motorek 
bylo XII. Svatováclavské setkání v Bílé Vodě k uctění památ-
ky řádových sester zde internovaných v padesátých letech. 
Bývalým piaristickým gymnáziem prošlo v padesátých le-
tech celkem asi 1 000 řádových sester a mnohé z nich jsou 
pohřbeny na zdejším hřbitově. 

FS (více na www.veteranklub.cz ) 

V závěru měsíce října jsme už za sebou měli určitý kus 
cesty (ve zdokonalování kresby jako takové), že jsme si 
mohli dovolit trošku odpočinout a věnovat se také výtvar-
nému umění jinak. V krásném podzimním odpoledni jsme 
se vydali cestou k Jeseníku, kde se v místním divadle právě 
konala výstava prací prostějovské malířky M. Zatloukalové. 
Její pastely a kreativní technika suché jehly zaujaly nejed-
noho z nás.

Shlédnout jemné provedení jednotlivých témat však ne-
bylo jediným naším cílem. Žáci měli také za úkol se nad jed-
notlivými díly zamyslet, zajímavosti sepsat a v rámci svých 
možností svůj názor prezentovat ostatním. Po splnění mých 
zadání jsme se pak v klidu a věřím, že i obohaceni, u vcho-
du do jesenického stánku kultury rozcházeli.

Naše akční návštěva však neunikla pozornosti a ihned po 
odchodu posledního z žáků ocenili pracovníci MKZ Jeseník 
naši snahu a zájem pochvalnými slovy. 

Všem svým žákům, navštěvujícím „volitelnou výtvarku“ 
pro 8. a 9. ročník tedy děkuji za spolupráci i kladný přístup 
k celé akci, která jistě nebude v tomto směru poslední.

Hl. výtvarník školy, J. Procházková

Velký zájem o naše veterány projevili účastníci setkání z Němec-
ka, nejvíce byla fotografovaná a obdivovaná Jawa 250 Villiers 
z r. 1934 Rudy Obšila.

Účastníky setkání přivítala Ing. Milena Novotná-první starost-
ka naší obce po oddělení České Vsi od Jeseníku 1.1.1990 – 
16.10.1995 a první přednostka znovuobnoveného okresu Jese-
ník po 35-ti letech 1.1.1996 – 31.12.2000

Foto z ukončení motoristické sezony 6.10.2012 v Jeseníku
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Setkání dříve narozených
Dne 16. října bylo v sále Zlatého 

Chlumu poměrně veselo. Osvětová 
beseda pozvala Českoveské senio-
ry ke společnému posezení a tedy 
k možnosti sejít se se sousedy, přáteli 
a známými, nebo i v pozdějším věku 
poznat nové. Nebo jen se setkat s 
představiteli obce, sdělit nezávazně 
své názory na cokoliv a vyslechnout 
názory jiných a samozřejmě se poba-
vit – to bylo hlavní motto celé, dnes 
již tradiční akce. K tomu organizátoři 
vytvořili výborné prostředí, ve kte-
rém si každý vybral posezení u stolu, 
okruh známých (pokud nepřišli spo-
lu), a nechal se bavit. 

Na stolech bylo připraveno nápo-
jové občerstvení, v průběhu akce bylo 
doplňováno a vylepšeno bezvadným 
gulášem a koláčky, které dodal pen-
zion. 

Po oficiálním uvítání panem sta-
rostou a paní místostarostkou vystou-
pily mažoretky studia Lenky Bachové 
z Jeseníka a zahrál i zazpíval kytarový 
soubor naší školy. Pak již rozbalili své 
nástroje Oškerovci, následovala tom-
bola, volná zábava a tanec až asi do 
osmé hodiny večerní. 

Je třeba dodat, že to vše bylo pro 
pozvané seniory úplně zdarma, včet-
ně šatny. Samozřejmě, kdo si chtěl 
posezení vylepšit čímkoliv „za svoje“, 
tak byl k dispozici bar v režii Zlatého 
Chlumu.

Přece jen měla akce trochu stín 
v malé účasti přítomných, kterých 
byla zhruba jen polovina pozvaných, 
odhadem asi kolem 80-ti občanů. Dří-
ve to bývalo kolem stovky a více. Při-
tom počasí bylo příjemné, nepršelo, 
ani nepadal sníh. Možná právě kvůli 
tomu zůstali někteří na zahrádkách, 
nebo se ti „nově zařazení“ ještě ne-
cítí být seniory a považují svou účast 
na takových akcích za přiznání svého 
věku? 

Každopádně bylo celé setkání pro 
přítomné velmi příjemné a velký dík 
patří obětavým organizátorům a or-
ganizátorkám celé akce.

Z. Černý
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Českoveské posvícení
Osvětová beseda pořádala 22. září již tradiční ČESKO-

VESKÉ POSVÍCENÍ, které se koná vždy koncem září u příle-
žitosti výročí vysvěcení místního kostela sv. Josefa.

Letošní počasí nám příliš nepřálo, což se projevilo 
i v malé návštěvnosti občanů.

I přes malou účast byl kulturní program velice zdařilý. 
Poděkování patří Oškerově dechovce, mažoretkám i taneční 
skupině Radka Knedly. Děkuji také pořadatelům, hasičům, 
členkám svazu žen, pracovnicím DPS a všem, kteří zajistili 
bohaté občerstvení.

Tak nezbývá než doufat, že nás příště počasí nezradí 
a vzroste zájem občanů o akce pořádané v naší obci.                      

Marcinová Jitka, předsedkyně OB

Znovu od začátku
Prázdniny jsou definitivně za námi a spoustě z nás začíná něco nového… Mí bývalí deváťáci začínají další důležitou eta-

pu svého života a já jsem po celkově náročných, ale zároveň velice inspirujících čtyřech letech „obdržela“ nové žáky - od 
letošního 1. září jsem tedy třídní učitelkou šesťáků. Pravda, s většinou z nich jsem se v loňském školním roce téměř denně 
setkávala, ovšem přibylo také dost „nováčků“ z různých koutů Jesenicka, a tak nastala doba seznamování. 

I když je za námi teprve pár dní, mohu již nyní říci, že se nám úvodní stmelování povedlo. Nejenže se dokážeme vzá-
jemně správně pojmenovat, ale při nejrůznějších motivačních hrách jsme se o sobě mnohé dozvěděli a současně si stihli 
vytvořit vlastní portfolio. V nejbližších dnech nás čeká ještě jedna společná aktivita, která se uskuteční mimo školu, a na 
kterou se již teď všichni těšíme. Doufejme tedy, že nám vyjde počasí a náš nový třídní kolektiv se ještě více stmelí.

Mgr. Jarmila Procházková
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Petr Čermák mistrem České republiky
V neděli 7. 10. 2012 se na umě-

lé lezecké stěně ve Svitavách konalo 
Mistrovství České republiky mládeže – 
Tendon Cup ve sportovním lezení na 
obtížnost. Zároveň to byl v pořadí již 
pátý závod Tendon Cup Českého po-
háru mládeže. Mistrovství ČR se zú-
častnilo 113 dětí a juniorů do 19-ti let.

Mezi nimi byl i 17-ti letý Petr Čer-
mák (Singing rock, Tendon, Město Je-
seník, Obec Česká Ves) z České Vsi, 
svěřenec trenéra Davida Migala.

Jako první se lezly dvě kvalifikační 
cesty stylem „flash“ – závodníci shléd-
nou nejprve předlezce, potom mohou 
navzájem sledovat své výkony a od-
koukat jak chyby, tak i vychytávky při 
lezení – délka doby lezení je 6 min. 

Petr v obou kvalifikačních cestách 
suverénně dolezl do TOPu a do finále 
postupoval z 1. místa.

Finále se leze stylem „on-sight“ – 
závodníci jsou zavřeni v izolaci, spo-
lečně nastoupí ke stěně, kde mají 
obvykle 6 min. na prohlídku finálové 
cesty a potom odchází zpět do izolace. 

Odtud jednotlivě nastupují ke svým fi-
nálovým výkonům – délka doby lezení 
je 8 min. 

Petr i ve finále lezl nejlépe a ve své 
kategorii 16 a 17-ti letých chlapců zví-
tězil a stal se tak Mistrem ČR mládeže 
2012. 

Dalšího úspěchu v lezení na obtíž-
nost dosáhl o týden později na dvou-
denním Mistrovství České republiky 
dospělých na lezecké stěně Rajče 
v Brně. Mistrovství se zúčastnilo cel-
kem 18 mužů a 10 žen.

Po prvních dvou kvalifikačních ces-
tách byl Petr na děleném 4-5. místě 
a postoupil tak do nedělního semifiná-
le. V semifinálové cestě předvedl opět 
skvělý výkon a svým pátým postupo-
vým místem se tak zařadil mezi osm 
borců postupujících do finále.

Ve finálové cestě skončil těsně za 
stupni vítězů a vylezl si 4. místo.

V Brně byly také vyhlášeny celko-
vé výsledky letošního Českého pohá-
ru v lezení na obtížnost dospělých. Po 
čtyřech závodech v celkovém hodno-

Pokračování z historie okresu Jeseník po r. 1945
V současné době hýbe společností otázka církevních re-

stitucí, vrácení majetku a finančních náhrad církvím. Touto 
otázkou se ale nebudu zabývat, ať si na ni občané udělají 
sami svůj názor. Chci se ale zmínit o biskupských statcích 
a některých názorech na ně po 2. světové válce, tedy po 
roce 1945.. 

Právě tato doba, kdy Slezsko nabývalo zase svůj původní 
slovanský ráz a kdy celá československá veřejnost vkládala 
naděje na úpravu severních hranic Slezska na naši vládu, 
bylo si třeba připomenout sounáležitost slezského území 
k české koruně od pradávných dob jako historický fakt. 
Dnes se už toho moc neví o historii Slezska, které bylo vždy 
důležité pro evropské mocnosti, hlavně pro své bohatství 
na uhlí, rudy a hluboké lesy. O jeho vlastnictví se ve stře-
dověku vedla řada válek, hlavně mezi Rakousko-uherskem 
a Pruskem. Mezníkem ve vývoji Slezska byl r. 1742, kdy ber-
línským mírem bylo Slezsko k velké škodě rozděleno na dvě 
nestejné části. Menší, která dnes je součástí ČR a týkala se 
knížectví Krnovského, Opavského a Těšínského, zůstala pod 
rakouským panstvím. Rozsáhlá území Slezska byla dlouho 
předtím spravována římskokatolickou církví a konkretně 
naše oblast spadala pod pravomoc Vratislavského (Wroc-
law) arcibiskupství. Tím se stalo, že i část diecéze a tím 
i církevních statků zůstala na půdě pozdějšího českosloven-
ského státu. Církevní majetek pak byl po rozpadu Rakouska  
samostatně a neodvisle od zahraničních vlivů, spravován 
Apoštolskou administraturou Český Těšín. O vlivu této sprá-
vy  si můžeme říct něco více na příkladu Javornicka.

Slovanský původ Javorníku (mimo jiné je to moje rodiš-
tě) dříve Jawirnik (od staroslovanského slova jawiti = po-
zorovati), se zachoval přes veškeré germanizační snahy do 
XV. století v důležitých dědických a věnovacích smlouvách 

německých a latinských. Jednalo se o hrad s podhradím, 
který byl r. 1378 přestavěn na zámek a určen za letní sídlo 
biskupů. Od té doby prodělával Javorník slibný vývoj. 

Za svůj rozvoj vděčí Javorník převážně vratislavským bis-
kupům, kteří po vybudování zámku zřídili v městečku roz-
sáhlý a nádherný park, postavili klášter, sirotčinec a měst-
ský vodovod. Největší však zásluhu si získali tím, že spojili 
Javorník železnicí s drahou Lipová-Bernartice a tím pozvedli 
nepatrnou vesnici v půvabné slezské městečko. Roku 1946 
bylo vzpomínáno osídlenci 50 let trvání dráhy. A co součas-
nost – uděláme zrušením dráhy do Javorníku opět z Javor-
níku nepatrnou vesnici? Stačí Vidnava, ne? 

Germanizaci, které nebylo ušetřeno ani Slezsko, byla 
učiněna přítrž událostmi r. 1945, kdy po druhé v dějinách  
hranice státu odpovídají hranicím národnostním, kterážto 
skutečnost byla posledními Přemyslovci porušena. Význam 
komorního ředitelství v Opavě jako administrativního stře-
diska biskupských statků, se dostává i přes svou excent-
rickou polohu tím více do popředí, neboť se stává baštou 
národně uvědomělého živlu v nejsevernějším cípu Moravy 
vedle významu národohospodářského. 

Biskupské statky a lesy se podstatnou měrou podílely 
vždy na rozvoji hospodářství státu, neboť byly důležitým 
dodavatelem suroviny, tedy dříví, všem blízkým i dalekým 
pilám, do stavebnictví, zásobovaly kulatinou ostravsko-kar-
vinské uhelné doly, vlákninou pro výrobu papíru krkonošské 
i místní papírny (Hostinné) a dodávaly palivové dříví i do 
vnitrozemí, a to vše za ztížených pracovních a dopravních 
podmínek.

Přeji pěkný podzim, hodně zdraví.
Mgr. Jindřich Jermář  

(autor je bývalý ředitel ZŠ a starosta obce Česká Ves)

cení ČP dospělých Petr jako junior ob-
sadil výborné 3. místo.

Sportovní komise mládeže ČHS
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poplatek

odměna

část z 
poplatku

platba
za služby

Setkání pod jablůňkou

Tok odpadů a jeho financování

Devátého října se na zahradě II. mateřské školy, usku-
tečnilo tradiční „Setkání pod jablůňkou“. 

Děti v doprovodu svých rodičů plnily sedm různých 
úkolů. Každý splněný úkol znamenal namalované jablíčko 
na kartě, kterou děti nosily na krku. Děti například házely 
tenisáky na pohyblivý terč, sbíraly jablíčka do připravených 
koleček a ty následně spočítaly, nebo lepily papírová jablíč-
ka na stromy. 

Po splnění všech sedmi úkolů rodičům zatančily a zare-
citovaly několik básniček. Děti byly samozřejmě odměněny 
sladkými dobrotami.

Roman Janas

Podle zákona je každý podnikatelský subjekt, který do 
něčeho zabalí své výrobky a uvede je na trh, povinen zajis-
tit zpětný odběr těchto použitých obalů. Nebo může svou 
povinnost převést na jiného – na akreditovanou obalovou 
společnost EKO-KOM a.s. Ta, za tyto firmy přebírá povin-
nost zpětného odběru a zajišťuje jej. Za to ji firmy samo-
zřejmě platí poplatky.

Společnost EKO-KOM a.s. má navázanou spolupráci 
s obcemi po celé republice, ty zase stanovily svým obča-
nům, kteří výrobky nakupují a z obalů vlastně vytvářejí 
odpad, povinnost odpady třídit a odkládat (ty recyklova-
telné) do separačních kontejnerů, které jim pro tento účel 
obce zajistily. 

Obec si objedná provedení služby (svoz a dotřídění se-
parovaného odpadu) u firmy, která má na toto oprávnění 
(Technické služby Jeseník a.s.). TSJ dotříděný a upravený 
separovaný odpad předá zpracovatelům, kteří z něj vyrobí 
nové výrobky a zároveň předá společnosti EKO-KOM a.s. 
výkaz o množství separovaného odpadu z obce.

Za provedení zpětného odběru EKO – KOM a.s. vyplácí 
podle vytříděného množství obcím odměnu. To znamená, 
že separovat odpady je výhodnější než je dát do popelnice 
a na skládku! Recyklovatelný odpad v popelnicích je drahý!

My občané sami ovlivňujeme, kolik odpadu vznikne a 
co nás to bude stát!

Sběr jablíček

Sladká odměnaÚčastníci setkání

FIRMA
Uvedení obalu na trh

EKO-KOM a.s.
Zajištění zpětného odběru

OBEC
Provedení zpětného odběru

OBČAN

TSJ a.s. 
Svoz a dotřídění 

separovaného odpadu

STRUČNÉ SCHÉMA 
FINANCOVÁNÍ 

TŘÍDĚNÉHO ODPADU
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PODĚKOVÁNÍ

HASIČI DĚKUJÍ

Chtěli bychom tímto způsobem, 
prostřednictvím Českoveského zpra-
vodaje, poslat poděkování všem, 
kteří se aktivně podíleli na pří-
pravě Českoveského posvícení. 

Velké poděkování patří hudební 
skupině Alfa music, která letos byla 
příjemnou a zajisté vítanou změnou. 

A koho neodradila nepřízeň poča-
sí a nečekaná prohibice, ten se určitě 
dobře pobavil. 

Už teď se těšíme na další ročník.

S pozdravem  
M. Blaníková a manželé Furikovi. 

Chtěl bych touto cestou poděkovat 
p. Petru Doškovi (fa Levné nářadí 
s.r.o.) a jeho kolegům za zapůjčení 
dodávkového vozu za účelem dovozu 
hliníkových boxů na hadice do našeho 
hasičského vozu LIAZ. 

Tyto boxy pro nás vyrobila fa KO-
MET. Hasičské vozidlo nyní prochází 
tzv. repasí, kterou provádí p. Lukáš 
Guzej za pomocí p. Lukáše Jatiho. 

Tato repase se blíží ke konci, 
a proto děkuji všem zúčastněným 
a všem, kteří jakýmkoliv způso-
bem, ať materiálem nebo prací 
i dobrou radou přispěli. 

Fa Levné nářadí s.r.o. pro naši 
jednotku sehnala i počítač, který 
máme umístěný v klubovně na zbroj-
nici. 

Můžeme si dokumentaci dělat ve 
zmiňované klubovně a ne doma. Je to 
pro nás ulehčení práce, kterou musí-
me při svém koníčku dělat.

Velitel výjezdové jednotky

Vítání občánků

Krytý bazén - AKCE

V sobotu 6. října 2012 se uskutečnilo v DPS vítání občánků, na které bylo 
pozváno 13 našich nejmenších dětí se svými rodiči a nejbližšími. Mezi českoves-
ké občánky byli p. místostarostkou  slavnostně přivítáni: po dlouhé době dvoj-
čata Lucie a Antonín Růžičkovi, Kristýna Burďáková, Eliška Horníčková, Sofie 
Holčíková,Viktor Fic, Ladislav Oškera, Eliška Lukešová, Lukáš Studník, Valerie 
Badiová.  Ke slavnostní náladě přispěly svým vystoupením děti z MŠ Holanova. 

V měsíci listopadu 2012 bude každý čtvrtek v době od 9.00-17.00 hod. 
vstupné na bazén se slevou  50%. 

O sobotách 20.10.,27.10. a 3.11., 10.11.2012 v době od 10.00-
12.00 hod. bude pro pojištěnce VZP vstup na bazén zdarma. 

Česká průmyslová zdravotní pojišťovna přispívá 250,- Kč od 1.10.2012 
na plavání.

Tímto Vás zveme na krytý bazén – přijďte si zaplavat !! 
Žáková Emilie – ředitelka bazénu

SLEVOVÝ 
KUPÓN

krytý bazén Česká Ves

Po předložení  tohoto kuponu  
z Českoveského zpravodaje máte 
slevu na permanentku 10%.
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SPOLEČENSKÁ  
KRONIKA

Narodili se: 

Studník Lukáš  2. 9. 2012

Badiová Valerie  6. 9. 2012 

V listopadu narozeniny oslaví: 

Kňazovčík Martin  91 let 

Krčmářová Anna  86 let 

Krejčiříková Marie  86 let 

Frkal Karel  84 let 

Dolanská Marie  81 let 

Hrdinová Vlasta  80 let 

Řezník Rudolf  80 let 

Dluhoš Petr  70 let 

Sokol Igor  70 let 

Vysloužilová Marta  65 let 

Selucká Pavla 65 let 

Zbořil Ladislav  65 let 

PÁTÉ PŘES DEVÁTÉ
Operativní plán zimní údržby, schválený ZO, je letos poměrně obsáhlý 

a proto jej neotiskujeme. Najdete jej v plném znění na obecních web. 
stránkách www.cves.cz.

Na jiném místě zveřejňujeme výsledky voleb do Senátu a Zastupitel-
stva kraje Olomouc., tak, jak proběhly v naší obci. Účast vcelku, i vlast-
ní výsledky odpovídají zhruba číslům celé ČR. Ani rozdíl mezi volebními 
okrsky, které obec rozdělují zhruba na horní a dolní konec, není výrazný. 
Jen se zdá, a to i podle dřívějších voleb, že dolní konec je víc „růžovější“.

Investiční akce – Úprava veřejného osvětlení – probíhá a počítá se 
s dokončením podle smlouvy do poloviny listopadu. Výměna světel. těles 
se děje za provozu a nemělo by docházet k výpadkům. S nimi ale, i když 
jen krátkodobými, se dá počítat až při výměně rozvaděčů. Další akce – 
montáž směrovacích informačních tabulek, by měla být dokončena do 
konce října

Dne 5. října se konal benefiční koncert pro Dětský domov Sněženka, 
tentokrát V Kongresovém sále na lázních. Naše obec se zde prezentovala 
– dá-li se to tak říci – hlavním sponzorem – Řetězárnou a.s., Oškerovou 
dechovkou, sopranistkou Martou Reichlovou, skladbou Miloše Oškery „Jen 
Bůh to ví“ a nakonec i paní L. Kuličkovou, která je bývalou naší občankou 
a která vyrobila výzdobu Stromu přání. Škoda, že účast našich občanů 
čítala jen několik jednotlivců.

V protikladu k řadě pěkných věcí, které obec zdobí, ať už to jsou nové 
domky, dětská hřiště nebo opravený kostel, máme zde, a to již řadu let, 
také pár „stínů“. Při tom jejich odstranění není záležitostí peněz z obecní 
pokladny, ale pouze úřadování, i když třeba nepříjemného. Může se ně-
komu třeba líbit zdevastovaný pozemek u silnice při vjezdu na Ranč Orel? 
Nebo nedokončená stavba vodní elektrárny p Edlera z Brna, stojící kousek 
blíž ke středu obce? To vodní elektrárna p. Zachovala z Prahy je aspoň 
zastrčená na konci ulice „U Turbíny“, ale budí dojem jasné „vybydlenosti“. 
Hlavně, že je ozdobena tabulkou, že k opravě bylo použito prostředků EU.

VZPOMÍNKA

Není smrti, zůstává stále živý, 
kdo spravedlivý a dobrotivý byl. 

Dne 13. 11. 2012 uplyne 
10 let, kdy nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, tatínek, dědeček 
a tchán

pan

Jindřich Krejza
S láskou vzpomínají manželka 

a děti s rodinami. 

INZERCE
Prodám zánovní dámské kolo 

po celkové garanční prohlídce  
u odborníka 

za 1500,- Kč. 

Zájemci hlaste se v DPS na  
tel.č.: 584 428 403 kl. 31. 
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Řešení dnešní křížovky doručte na OÚ do 19. 11. 2012.
Vylosovaný luštitel (jméno v příštím čísle) obdrží obnos 200,- Kč na OÚ v České 
Vsi, kanceláři č. 1.

Tajenka z čísla 9/2012: … když je sníme zemřeme.
Vylosována byla paní Krejčiříková Marie.

Blahopřejeme

KŘÍŽOVKA PRO CHVÍLE POHODY Vodorovně:
A.  dohnat spánek (psáno od zadu),  
 okresní kulturní středisko (zkr.), malý  
 touš 
B.  odměřeně, šachová remíza, země  
 uprostřed moře 
C.  dětský pozdrav, jako (slovensky), ku- 
 laté dřevo (A=Á), strop (nářečně), ci- 
 toslovce úlevy 
D.  tedy (německy), chutně se nají, grafit 
E.  úsek, nepravdy, malý arab (A=Á) 
F.  asi, 1. ČÁST TAJENKY, SPZ Klatov 
G.  menší kůl, odsunutí, textilní cár 
H.  pevná část elmotoru, organizace  
 osvobození Palestiny (zkr.), dokládání  
I.  stavební materiál, chem. zn. hliníku,  
 chem. zn. boru, oslí citoslovce, daná  
 cesta 
J.  SPZ Ostravy, 2. ČÁST TAJENKY, 
 SPZ Velká Krtíš 
K.  jedovatá rostlina (zlomocná), účast- 
 ník, praskal 
L.  člověk podlý a zlý, povrchový důl, pů- 
 vodci díla 
M.  obdivování, radí při kartách, sladko- 
 vodní ryba 
N.  popěvek, a nic (slovensky), kolem,  
 potřeba oráče, citoslovce smíchu 
O.  výbušnina, staré zájmeno, uzenina  
 (A=Á), osa, na co 

Svisle: 
1.  technické služby (zkr.), ten co pase  
 (A=Á), pěvecké těleso, kovbojova  
 zbraň 
2.  atrapa (zkráceně), avšak (nerozhod- 
 ně), značka kosmetiky (E=É), orientální  
 pokrývka hlavy 
3.  citoslovce prasknutí, mzda, snažit se  
 najít 
4.  rival, otírat, olívat, citoslovce podání 
5.  organizace zahraničního obchodu  
 (zkr.), poté, pravoslavný obraz (I=Í),  
 jméno herce Costnera 
6.  dekorace, obyvatel části ČR, označení  
 měny ČSR 
7.  odulá, šachty, součást dveří
8.  úkaz po dešti (na zemi), severské zví- 
 ře, tobolka (zkráceně) 
9.  stojan, upsání (U=Ú), patřící Emilovy  
 (E=É) 
10.  kde se otáčí, vodní hlodavec, značka  
 souhvězdí vlasy Bereniky  
11.  východ (německy), zemědělská míra,  
 časté jméno obcí (A=Á), prázdno  
12.  utnul, náplň cigaret, tekuté kovy (zn.  
 Hg), kusy (zkr.) 
13.  spojovací součástka, náš spisovatel,  
 zhotoven kováním 
14.  ekonomický odbor (zkr.), SPZ Uher- 
 ského Hradiště, krasové území, velká  
 vařečka 
15. SPZ Karlovy Vary, nezvratné skuteč- 
 nosti, psí rasa, jinak (nářečně) 

Pomůcky: 
KEVIN, ALSO, DAKL, SIVEN, KRETÉN, 
COM, SOTÉ 

Tajenka: 
V lednu nás čeká … 


